
P r o t o k ó ł   Nr XXII/2012

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 22 sierpnia 2012 r. odbytej w sali posiedzeń 
Urzędu Gminy w Zarszynie.

Początek sesji godz. 12.00 zakończenie – godz. 15.25

Radni obecni:

1. Konieczny Janusz 
2. Dębski Janusz
3. Niemiec Wojciech
4. Burczyk Stanisław
5. Bałut Krzysztof
6. Gierad Alfreda
7. Malik Adam
8. Małek Janusz
9. Mindur Andrzej
10. Orybkiewicz Jan
11. Stączek Jerzy
12. Szajna Anna
13. Trygar Krystyna
14. Tutak Piotr
15. Węgrzyn Maria

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Komendant Powiatowy Policji w Sanoku - Pan Mirosław Pawełko
- Komendant Powiatowy Państwowej Straży 
   Pożarnej w Sanoku - Pan Krzysztof Dżugan
-  Kierownik Posterunku Policji w Besku -  Pan Adam Piwko
- Komendant Gminny Związku Ochotniczych 
   Straży Pożarnych w Zarszynie - Pan Krzysztof Tomków
- Wójt Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn - Pan Zbigniew Dec
- Radna Rady Powiatu Sanockiego - Pani Grażyna Borek
- Prezes Zarządu MedicSan w Nowosielcach - Pani Urszula Wanielista 
- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn
- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy
- Sołtysi.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji 
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy.
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6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn.
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn.
8. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  Gminy  Zarszyn  w  roku  szkolnym 

2011/2012.
9. Informacja  o  stanie  przygotowania  placówek  oświatowych  funkcjonujących  na  terenie 

Gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2012/2013.
10. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn

 na lata 2012 – 2022.
11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  w  uchwale budżetowej na 2012 r.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr IV/24/2007 Rady Gminy Zarszyn 

z dnia 22 lutego 2007 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego 
i podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa.

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia , cofania i zbywania udziałów  
i  akcji przez wójta. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr III/3/2010 Rady Gminy Zarszyn
z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr III/4/2010 Rady Gminy Zarszyn
z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji Rady 
Gminy Zarszyn.

16. Wolne wnioski i zapytania.
17. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania 
18. Zakończenie sesji.

Ad. 2.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny   na  wniosek Wójta zaproponował 
włączenie do ustalonego porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie. 
W/w propozycję zmiany w  porządku obrad Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie 
i przyjęta została jednomyślnie. 
Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono. 
     

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji 
4. Interpelacje radnych.
5.  Sprawozdanie  z  działalności  Wójta  w  okresie  między  sesjami,  w  tym  z  realizacji  uchwał
    Rady Gminy.
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn.
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn.
8.  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  Gminy  Zarszyn  w  roku  szkolnym
    2011/2012.
9.  Informacja  o  stanie  przygotowania  placówek  oświatowych  funkcjonujących  na  terenie
     Gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2012/2013.
10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie   zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Zarszyn
     na lata 2012 – 2022.
11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  w  uchwale budżetowej na 2012 r.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr IV/24/2007 Rady Gmin  Zarszyn 
       z dnia 22 lutego 2007 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego podatku leśnego 
       i podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa.
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13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia , cofania i zbywania udziałów 
      i  akcji przez wójta. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr III/3/2010 Rady Gminy
      Zarszyn z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składu osobowego Komisji
      Rewizyjnej. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr III/4/2010 Rady Gminy
      Zarszyn z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składów osobowych stałych
       Komisji Rady Gminy Zarszyn.
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy
         Społecznej w Zarszynie.
17. Wolne wnioski i zapytania.
18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania 
19. Zakończenie sesji.

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu  z poprzedniej  sesji Rady Gminy.

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy. Informacje te stanowią załączniki do protokołu.

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali :
- Radny Andrzej Mindur zapytał czego dotyczyło spotkanie w zakresie zadania „Wykonanie sieci 
kanalizacji sanitarnej w Odrzechowej Etap II”.

-  Wójt  Pan Andrzej  Betlej  odpowiedział,  że  spotkanie  to  dotyczyło  uzupełnienia  i  naniesienia 
poprawek do wniosku o przyznanie pomocy finansowej projektu pn. „Wykonanie sieci kanalizacji 
sanitarnej w Odrzechowej Etap II” w ramach działania Podstawowe Usługi dla Gospodarki 
i Ludności Wiejskiej objętego PROW na lata 207-2013. Zadanie to zakwalifikowano do realizacji 
w ramach PROW niemniej jednak ze względu na ograniczoną pulę środków, jaką dysponuje Urząd 
Marszałkowski Województwa Podkarpackiego ostateczna decyzja o przyznaniu środków na w/w 
inwestycję zapadnie w  2013 r. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  iż  Rada  Gminy  powyższe 
sprawozdanie przyjęła. 

Ad.  6.  W punkcie  szóstym  porządku  obrad  przystąpiono  do  wysłuchania  informacji  o  stanie 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
Powyższą informację za okres pierwszego półrocza  2012 r.  złożył  Kierownik Posterunku Policji 
w Besku asp. Adam Piwko..
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrali :
-  Radny Krzysztof  Bałut  zapytał  ogólnie,  czy  wzrost  przestępczości  na  terenie  Gmin Zarszyn
i  Besko  ma  tendencję  spadkową czy  wzrostową.  Na co  zwrócić  uwagę i   jakie  ewentualnie 
podejmować środki zaradcze.
 
-  Radna  Krystyna  Trygar  zapytała,   czy  w  związku  z  planowaną  reorganizacją  jednostek 
policyjnych  w kraju  Posterunek Policji w Besku nadal będzie funkcjonował. 
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- Radny Adam Malik poruszył temat wałęsających się bezpańskich psów. Ponadto – zaznaczając 
powiedział,  że  na  terenie  gminy  Zarszyn  nie  ma  straży  gminnej,  zaapelował  do  Kierownika 
Posterunku Policji w Besku, aby wspólnie z Kierownikiem ZGK podjąć odpowiednie działania  
w celu przymuszenia mieszkańców gminy do wykonania 100 % podłączeń  do sieci kanalizacyjnej, 
tam gdzie obecnie takie możliwości techniczne występują.

- Kierownik Posterunku Policji w Besku Pan Adam Piwko odniósł się do :
-  tematu  wałęsających  się  psów -  mówiąc,  iż  Policja  zawsze  reaguje   na  zgłaszane  tego  typu 
sygnały,  niemniej  jednak  jest  to  trudny  temat  do  jednoznacznego  rozwiązania,  gdyż  często 
występują  problemy  z  ustaleniem  właściciela  takiego  psa.  Ponadto  jeżeli  już  pewne  ustalenia 
poczyniono nikt z mieszkańców nie chce  podpisać protokołu.  
- stwierdził, że na terenie gmin Besko i Zarszyn przestępczość generalnie spada. Podkreślił, że na 
terenie  tych  gmin  znacznie  spadła  ilość  wypadków  drogowych,  do  czego  przyczyniło  się 
wybudowanie  chodników wzdłuż drogi krajowej K 28 wraz z oświetleniem.

- Komendant Powiatowy Policji w Sanoku Pan Mirosław Pawełko poinformował, że  stanowisko 
Powiatowego  Komendanta  Policji  w  Sanoku  pełni  od  17  sierpnia  2012  r.  W  toku  dalszej  
wypowiedzi zwrócił uwagę na to, iż głównym  zadaniem Policji jest zapewnienie  mieszkańcom 
poczucia  bezwzględnego  bezpieczeństwa   i  w  swoich  działaniach  będzie  dążył  do  tego  ,  aby 
Posterunek Policji w Besku nadal  istniał, zaś w odniesieniu do terenu powiatu pewne ustalenia już 
zapadły. Podziękował Radzie Gminy za okazaną pomoc finansową i zaznaczył, że nadal liczy na 
szeroką współpracę z samorządem lokalnym Gminy Zarszyn.  

-  Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  że   Rada  Gminy  powyższą 
informację  przyjęła. 

Ad.  7.  Kolejny punkt  porządku  obrad  dotyczył  informacji  o  stanie  bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn. 
Informacje  tę  przedstawił  Komendant  Gminny  Związku  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  
w Zarszynie Pan Krzysztof  Tomków. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrali :

- Radny Janusz Dębski wnioskował o to,   by coroczne badania techniczne sprzętu tj.  aparatów 
powietrznych,  sprzętu  do  ratownictwa   technicznego  będącego  na  stanie   jednostek   OSP 
przynależnych do Krajowego  Systemu Ratowniczo-Gaśniczego były finansowane ze   środków 
budżetowych  Komendy Głównej Państwowej  Straży Pożarnej, gdyż koszty tych badań znacznie 
obciążają budżet gminny.
-  Radny  wnioskował  także  o  przeprowadzenie  przez  Komendę  Powiatową  Państwowej  Straży 
Pożarnej szkoleń w zakresie kierowania ruchem drogowym  dla członków OSP na terenie Gminy 
Zarszyn.

-  Radny  Wojciech  Niemiec  na  wstępie  wypowiedzi  zabrał  głos  jako  Przewodniczący  Komisji 
Polityki Społecznej i Prezes Zarządu Oddziału Gminnego OSP w Zarszynie. Złożył podziękowanie 
dla Komendanta Powiatowego Policji i Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 
w Sanoku za całoroczną współpracę i okazaną wszelką pomoc. Następnie poinformował o odbytym 
na terenie  gminy turnieju wiedzy pożarniczej  i  powiatowych zawodach sportowo-pożarniczych, 
które w znacznym stopniu przyczyniły się do poszerzenia wiedzy na temat bezpieczeństwa p.poż. 
Na zakończenie Radny Niemiec podkreślił,  że nadal liczy na tak dobrą współpracę  samorządu 
lokalnego  Gminy  Zarszyn  z  Komendami  Powiatowymi  Policji  i  Państwowej  Straży  Pożarnej
 w Sanoku.
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- Radna Krystyna Trygar zwróciła się z prośbą  o interwencję w sprawie rozebrania lub poprawienia 
stanu technicznego budynku gospodarczego częściowo nadpalonego w wyniku  pożaru w Posadzie 
Zarszyńskiej we wrześniu ub. roku, bowiem budynek ten zagraża bezpieczeństwu publicznemu.
Druga  sprawa  dotyczyła  niszczejącego  budynku  byłego  magazynu  w  Posadzie  Zarszyńskiej 
zakupionego przez prywatnego właściciela. Poprosiła o zainteresowanie się tymi budynkami 
ze strony Urzędu Gminy czy Straży Pożarnej. 

Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnych  w  Sanoku  Pan  Krzysztof  Dżugan 
poinformował o stanie realizacji zadań p.poż. na terenie całego Powiatu Sanockiego. 
Następnie   odniósł  się  do  wnioskowanych  spraw  przez  Radną  Krystynę   Trygar  mówiąc,  że
poprawa  stanu technicznego budynków należy do właściciela tych obiektów, ewentualnie sprawę 
tę  należy przekazać  do Inspekcji Nadzoru Budowlanego.
Radnemu Januszowi Dębskiemu odpowiedział,  że czynione są działania ,  aby  przegląd sprzętu 
technicznego w jednostkach OSP będących w KSRG nie był finansowany z budżetu gminy. 
Na  zakończenie  podziękował  za  wszelką   okazaną  pomoc  ze  strony  samorządu  gminnego, 
strażaków OSP z terenu Gminy Zarszyn,  na których -  jak zaznaczył  Pan Komendant- zawsze 
można liczyć. 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej podziękował zarówno Komendantowi Powiatowemu Państwowej 
Straży Pożarnej  i Komendantowi Powiatowemu Policji za bardzo dobrą współpracę w zakresie 
zapewnienia bezpieczeństwa publicznego i p.poż. mieszkańcom Gminy Zarszyn. 
Następnie Wójt odniósł  się do bezpańskich psów informując , iż za utrzymanie w schronisku 
jednego wyłowionego bezpańskiego psa zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt, gmina musi 
pokrywać koszty rzędu 2-3 tys. zł. W ciągu roku  jest to dość znaczna kwota, którą można by było 
przeznaczyć na inny cel. Następnie dodał, iż wszyscy jesteśmy odpowiedzialni za to, ażeby te 
bezpańskie psy nie biegały  po miejscowościach  gminy. 
Odnośnie  poprawy  stanu  technicznego  budynków  w  Posadzie  Zarszyńskiej   Wójt  dodał,że 
obowiązek ten należy do użytkownika lub właściciela obiektu  i ze strony Urzędu Gminy  można 
wystosować  do niego w tej sprawie pismo poparte np. adnotacją straży pożarnej niemniej jednak 
ostateczne decyzje nakazowe może wydać tylko Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  iż  Rada  Gminy  powyższe 
sprawozdanie przyjęła. 

Ad. 8-9. W ósmym i dziewiątym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny  otworzył  dyskusję  nad  dwoma  tematycznie  powiązanymi  informacji   na  temat:
-  realizacji zadań oświatowych Gminy Zarszyn w roku szkolnym 2011/2012;
- przygotowania placówek oświatowych funkcjonujących na terenie Gminy Zarszyn do rozpoczęcia
   nowego roku szkolnego 2012/2013.
Powyższe informacje wszyscy Radni i zaproszeni goście otrzymali wraz z materiałami na sesję.
Były także przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 21 sierpnia 
2012 r.
Informacje te  stanowią załącznik do protokołu. 

W dyskusji głos zabrali :

-  Przewodniczący  Komisji  Polityki  Społecznej  Pan   Wojciech  Niemiec  odniósł  się  do  stanu 
przygotowania  placówek  szkolnych  do  rozpoczęcia  roku  szkolnego  2012/2013  mówiąc,  że  
ze względu na niewielkie środki budżetowe gminy,  szkoły na remont bieżący otrzymały jedynie 
po 1 tys. zł, a Szkoła Podstawowa w Jaćmierzu 10 tys zł  na remont pieca centralnego ogrzewania. 
Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę także na to, iż w Szkole Podstawowej  w Bażanówce
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  nauczyciele za własne  środki odmalowali całą dolną kondygnację. Następnie dodał, że 
w kuluarowych rozmowach  członków Komisji Polityki Społecznej stwierdzono, iż ze względu na 
występującą trudną sytuację finansową w oświacie należy podjąć działania w kierunku utworzenia 
na terenie gminy dwóch zespołów szkół oraz filii prowadzących oddziały szkół 0- 6, takie bowiem 
rozwiązanie  powinno dać w budżecie gminy pewne oszczędności. Tego typu filie istnieją w innych 
województwach być może będą mogły być utworzone i w naszej gminie, a w przypadku 
negatywnej opinii Kuratorium Oświaty proponuje wystąpienie na drogę sądową. 

- Radny Janusz Dębski zaznaczył, że budowa przy Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Długiem 
boiska sportowego typu „Orlik” wpłynęła na to, że zabrakło miejsca na parkingi i wnioskował  
o  przygotowanie nowego parkingu przy tej szkole. 

-  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Konieczny  dodał,  iż  wynikły  problem  nie  dotyczy  tylko 
parkowania samochodów  nauczycieli,  ale  także braku miejsca  do manewrowania  autobusem 
dowożącym  młodzież  do gimnazjum. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  iż  Rada  Gminy  powyższe 
sprawozdania przyjęła.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 

Ad.  10.  Po  wznowieniu  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył 
dyskusję  nad  projektem uchwały  w  sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 
Zarszyn na lata 2012 – 2022. 

- Przewodniczący  Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam  Malik 
oznajmił, że powyższy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 
20 sierpnia 2012 r i został pozytywie zaopiniowany. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  
w  sprawie   zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Zarszyn  na  lata  2012  –  2022. 
Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W  głosowaniu  udział  brało  14  Radnych  (  w  trakcie 
głosowania  na  sali  obrad  był  nieobecny Radny Janusz  Małek).  Uchwała  stanowi  załącznik  do 
protokołu.  

Ad. 11.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej na 2012 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że w/w projekt był przedmiotem 
analizy na posiedzeniu Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej. 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 
oznajmił, że na posiedzeniu Komisji Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany w uchwale 
budżetowej na 2012 r. zarówno po stronie dochodów,  jak i wydatków.  Przedstawiony projekt 
zmian  został przez członków  Komisji zaopiniowany pozytywnie. Niemniej jednak 
Przewodniczący Komisji poprosił Wójta o przybliżenie zagadnienia związanego  z celowością 
przeznaczenia w dziale Rolnictwo i Łowiectwo – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi 
kwoty 2.200 zł.
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- Pan Wójt wyjaśnił,że środki w wysokości 2200 zł przeznaczone zostały na wykonanie dwóch  
odkrywek  wybudowanej   sieci  kanalizacyjnej  w  Nowosielcach  w  celu  wyjaśnienia  przyczyn 
zalewania  działki  jednego  z  mieszkańców.   W tej  sprawie  składana  była  skarga  do  Marszałka 
Województwa Podkarpackiego  i temat ten trzeba jednoznacznie rozeznać.

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady  Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod glosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. Uchwał podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu udział  brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  12.  Kolejny punkt  porządku obrad dotyczył  podjęcia  uchwały w sprawie  zmiany uchwały 
własnej Nr IV/24/2007 Rady Gminy Zarszyn z dnia 22 lutego 2007 r. w sprawie zarządzenia poboru 
podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa.

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż w związku z rezygnacją Pana Sołtysa 
Jaćmierza z pełnienia funkcji inkasenta  zasadną  jest zmiana uchwały  Nr IV/24/2007 Rady Gminy 
Zarszyn z dnia 22 lutego 2007 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego 
i podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa.

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,że  przedmiotowy projekt   uchwały  był  analizowany  na  posiedzeniu  Komisji  i  został 
pozytywnie zaopiniowany. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały własnej Nr IV/24/2007 Rady Gminy Zarszyn z dnia 22 lutego 2007 r. 
w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości od 
osób fizycznych w drodze inkasa.  Uchwała podjęta została jednomyślnie.  W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13.  Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie  określenia zasad wnoszenia , cofania i zbywania udziałów i  akcji przez wójta. 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 9 lit.g 
i art. 40 ust. 2 pkt. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym  do Rady Gminy należy 
podejmowanie  uchwał  w  sprawach  majątkowych  gminy,  przekraczających  zakres  zwykłego 
zarządu, dotyczących m.in. określania zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji. 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 
oznajmił, że omawiany projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 
20 sierpnia 2012 r. i został pozytywnie zaopiniowany. Jednocześnie Przewodniczący Komisji 
zapytał, wniesione przez Gminę 10 tys. zł jako udziały w spółce „Carpatia”  nadal mają taką samą 
wartość.

Wójt  Gminy odpowiedział,  że w projekcie  uchwały określone są  zasady wnoszenia ,  cofania  
i zbywania udziałów i  akcji przez wójta m.in. pod kątem przyszłościowego zbycia wymienionych 
przez Radnego udziałów. Wyceną tych udziałów zajmie się rzeczoznawca. 
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- Radna Krystyna Trygar wnioskowała, aby w ramach rozliczeń udziałów w w/w Spółce 
ostatecznie załatwić temat zamiany części gruntu przy Domu Kultury w Posadzie Zarszyńskiej na 
wydzieloną działkę należącą do Spółki „Carpatia”. . 

Wójt odpowiedział, że zna ten temat i w niedługim okresie czasu powinien zostać on  pozytywnie 
załatwiony.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie określenia zasad wnoszenia , cofania i zbywania udziałów i  akcji przez wójta. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad.  14.  W czternastym punkcie  porządku  obrad  przystąpiono  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie 
zmiany uchwały własnej Nr III/3/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie 
powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej.

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,  iż w dniu 21 marca 2012 r wygasł mandat 
radnego Pana Zygmunta Ołowiańczyka, który był członkiem Komisji Rewizyjnej. W związku z tym 
zaistniała potrzeba uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej, która zgodnie ze Statutem 
Gminy działa w składzie:  przewodniczący  Komisji  i  trzech członków.  Wolę pracy w Komisji 
Rewizyjnej Gminy Zarszyn wyraził  nowo wybrany radny Jan Orybkiewicz. 

- W trakcie debaty nad tym punktem Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapytał  
ponownie Radnego Jana Orybkiewicza, czy wyraża  zgodę na pracę w ramach działalności Komisji 
Rewizyjnej. 

- Radny Jan Orybkiewicz  udzielił twierdzącej odpowiedzi. 

Innych kandydatur na członka Komisji Rewizyjnej nie zgłoszono. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie  zmiany uchwały własnej Nr III/3/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 9 grudnia 2010 r. 
w  sprawie  powołania  składu  osobowego  Komisji  Rewizyjnej.  Uchwała  podjęta  została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  15.  Kolejny punkt  porządku  obrad  dotyczył  zmiany uchwały  własnej  Nr  III/4/2010  Rady 
Gminy Zarszyn z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji 
Rady Gminy Zarszyn.

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z § 56 pkt. 4 Statutem Gminy 
Zarszyn „Radny może być członkiem nie więcej niż 2 komisji stałych......” i nowo wybrany Radny 
Jan  Orybkiewicz   wyraził  zgodę  na  udział  w  pracy  w  Komisji  Rolnictwa  Przedsiębiorczości
i Ochrony Środowiska . 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny zapytał  Radnego  Jana  Orybkiewicza,  czy 
wyraża zgodę na pracę w Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska. 
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Radny Jan Orybkiewicz odpowiedział, że wyraża zgodę. 

Innych kandydatur nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  
w sprawie zmiany uchwały własnej Nr III/4/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 9 grudnia 2010 r.  
w sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji Rady Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta 
została  jednomyślnie.  W głosowaniu  udział  brało  15  radnych.  Uchwała  stanowi  załącznik  do 
protokołu. 

Ad.  16.  W szesnastym punkcie  porządku  obrad  przystąpiono  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Zarszynie  (jako  zgłoszony 
dodatkowy  punkt w porządku obrad sesji). 
Wraz z projektem uchwały radni otrzymali uzasadnienie, iż celem uchwały jest dokonanie zmian
w dotychczas obowiązującym statucie GOPS poprzez dodanie do realizacji zadań wynikających 
z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Jest to  zadanie własne gminy, które 
winno być przekazane do realizacji przez GOPS celem  obligatoryjnego zatrudnienia asystenta 
rodziny. Zakres tego zadania  dotyczyć będzie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej, 
polegającego na pracy z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-
wychowawczych  przez zapewnienie rodzinie wsparcia i pomocy asystenta rodziny. 

-  Przewodniczący Komisji  Polityki  Społecznej   Pan Wojciech  Niemiec  oznajmił,  że  omawiany 
projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 21 sierpnia br. i został 
pozytywnie zaopiniowany. 

-  Radna  Krystyna  Trygar  zapytała  czy na  terenie  naszej  gminy musi  być  zatrudniony asystent 
rodziny. 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział, że zatrudnienie asystenta rodziny wynika z nowych 
uregulowań ustawowych. GOPS w Zarszynie złożył wniosek do ogłoszonego przez  Ministerstwo 
Pracy i Polityki Społecznej konkursu na finansowanie zatrudnienia od 1 września br. asystenta 
rodziny. Wniosek ten został  rozpatrzony pozytywnie i aby mógł być realizowany,  zadanie to musi 
być ujęte w Statucie GOPS.

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Zarszynie.  Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 

Ad. 17. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :

-  Radny Wojciech Niemiec wnioskował o remont drogi  gminnej  łączącej  Bażanówkę z Posadą 
Jaćmierską  zniszczonej  po  wykonanej  budowie  sieci  kanalizacyjnej  wraz  z  wykonaniem 
przydrożnych rowów. 
Drugi problem podniesiony przez Radnego Wojciecha Niemca dotyczył zatrudnienia w Urzędzie 
Gminy  dodatkowego  pracownika  na  czas  zastępstwa  pracownicy  zajmującej  się  zadaniami  
z zakresu oświaty w związku z jej przejściem na urlop macierzyński. Radny Niemiec zaznaczył, iż 
do zadania pytania w tej sprawie zobowiązali go członkowie Komisji Polityki Społecznej, której  
jest Przewodniczącym. Członkowie Komisji sugerowali rozwiązanie zabezpieczenia tego
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zastępstwa  poprzez  okresowe  zwiększenie  zakresu  obowiązków  innemu  pracownikowi  Urzędu 
Gminy  z  okresowym  wyeliminowaniem  funkcjonowania  tego  stanowiska  jako  samodzielnego 
stanowiska pracy d/s oświaty. 

- Radny Adam Malik zapytał w kwestii  dotyczącej  propozycji  nieodpłatnego nabycia na rzecz 
Gminy Zarszyn nieruchomości o pow. 0,0350 ha zabudowanej  budynkiem nieczynnego dworca 
PKP w Zarszynie w kontekście otrzymanego pisma od PKP SAO/Kraków. Radny Malik zaznaczył, 
że członkowie Komisji  Finansów Budownictwa Gospodarki Komunalnej wyrazili w tej sprawie 
pozytywną opinię. Niemniej jednak Radny zapytał,czy po przyjęciu tego budynku na stan  Gminy 
lokatorom w tym budynku będzie naliczany czynsz oraz jakie byłyby dalsze plany związane 
z przeznaczeniem tego budynku. 

- Radny Krzysztof Bałut wnioskował o: -  poprawę  stanu nawierzchni niedawno remontowanego 
drewnianego mostu na drodze powiatowej Zarszyn-Odrzechowa;
- wybudowanie barierek ochronnych wzdłuż rzeki Pielnicy postulowanych  do wykonania przez 
mieszkańców Zarszyna i Posady Zarszyńskiej;
- poprosił o przybliżenie zagadnienia związanego z planowanym uruchomieniem przedszkola 
w budynku byłej lecznicy zwierząt w Posadzie Zarszyńskiej. 

- Radny Stanisław Burczyk wnioskował o podjęcie niezbędnych działań, by wykonawca budowy 
linii  światłowodowych sieci  szerokopasmowej  Internet,  której  inwestorem jest  Telekomunikacja 
Polska doprowadził stan techniczny ścieżek w Nowosielcach do stanu sprzed ich rozkopania. 

Radna Maria Węgrzyn wnioskowała o:
- wyegzekwowanie od wykonawcy światłowodów doprowadzenie stanu dróg w Długiem do stanu 
sprzed ich rozkopania;
- podjęcia działań w kierunku poprawy pogarszającego się stanu technicznego drewnianego mostu 
w Długiem k. kościoła. Most  ten niedawno remontowany już posiada nieznaczne ubytki , które być 
może teraz będzie łatwiej poprawić,  bowiem z czasem most będzie ulegał dalszemu niszczeniu,
- w miarę posiadania wolnych środków w budżecie gminy lub z otrzymanych promes przystąpić do 
asfaltowania zgłaszanych przez mieszkańców Długiego dróg tzw., łączników.

-  Radna Anna Szajna zapytała  ,  czy nowo wybudowana gminna droga  na  tzw.  „Spitzbergen”  
w Nowosielcah jest jeszcze w okresie gwarancji, ponieważ  miejscami na jej powierzchni pojawiają 
się pęknięcia i wyrasta trawa. Radna wnioskowała o poprawę  stanu nawierzchni tej drogi. 
Radna wnioskowała także o:
-   ustawienie  odpowiedniego  znaku  drogowego  przed  wjazdem  pod  wiaduktem  kolejowym  
w Nowosielcach,
-  poczynienie starań w Nadleśnictwie Brzozów o współfinansowanie niezbędnego remontu drogi 
rolniczej za tym wiaduktem.

 -  Sołtys  Odrzechowej  Pan  Józef  Kocoń  zapytał,  czy  w  ramach  umów  gwarancyjnych  będą 
wykonywane  zjazdy z drogi gminnej w rejonie byłego Kółka Rolniczego w Odrzechowej.

- Radny Jerzy Staczek zapytał o przybliżenie terminu rozpoczęcia prac związanych  z budową sieci  
kanalizacyjnej i wodociągowej w kierunku  zabudowań dawnej RSP  „Jutrzenka”w Jaćmierzu. 

- Radny Andrzej Mindur wnioskował o położenie masy bitumicznej na gminnej drodze 
w Odrzechowej w kierunku cmentarza, bo utwardzanie tej drogi kamieniem nic nie daje. Deszcze 
powodują,  że  kamień jest wymywany i jednocześnie zatyka przepusty. Ponadto wnioskował 
o poprawę stanu nawierzchni drogi gminnej przy zabudowaniach ZZD w  Odrzechowej, 



11
przejętej przez Gminę od tego Zakładu. 

- Radny Piotr Tutak zapytał, kiedy zostaną oddane do użytku „place” w Zarszynie wybudowane  
w  ramach  rewitalizacji  miejscowości  z  zaangażowaniem  środków  pochodzących  z  Programu 
Odnowa Wsi. 

- Pan Zbigniew Mazur Sołtys Posady Jaćmierskiej wnioskował o ujęcie w budżecie gminy na 
2013 r. zadania jakim,  jest  wybudowanie oświetlenia drogowego na skrzyżowaniu dróg gminnych 
przy budynku Remizy OSP w Posadzie Jaćmierskiej. Brak oświetlenia  drogowego w  tej 
newralgicznej części miejscowości może stanowić zagrożenie bezpieczeństwa na tej drodze.
  
Ad. 18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 

- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa Ochrony Środowiska 
i  Gospodarki  Mieniem  Gminy  Pan  Bogusław  Rakoczy  odpowiedział  na  zapytania   radnych 
informując  ,iż 
- wszystkie wnioskowane do remontu drogi będę wykonywane sukcesywnie w ramach posiadanych 
środków finansowych;
- następnie dodał,  iż nieodpłatne przejęcie na stan gminy budynku nieczynnej stacji  kolejowej  
w  Zarszynie  będzie  generować  z  budżetu  gminy  dodatkowe  koszty.  Jest  to  obiekt  zabytkowy
 i wszelkie remonty trzeba uzgadniać z konserwatorem zabytków, a  ponadto lokatorzy natychmiast 
zwrócą  się  do  gminy   o  przeprowadzenie  kapitalnego  remontu  tego  budynku.  W piśmie  PKP 
zawarta  jest propozycja nieodpłatnego nabycia działki  jedynie  pod tym budynkiem, a nie działki 
stanowiącej  plac   manewrowy   dla  autobusów  i  jest   to  temat,  który  wymaga  rozważnego 
przemyślenia.;
-   wnioskowane do wykonania  bariery ochronne  wzdłuż rzeki Pielnicy w Zarszynie mogą być 
zamontowane w miarę pozyskania tego typu barierek w dobrym stanie technicznym od Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad;
-   inwestor realizujący zadanie położenia kabla światłowodowego na terenie gminy  został 
zobowiązany do doprowadzenie stanu dróg do pierwotnego stanu sprzed ich rozkopania.

- Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani Grażyna Borek poinformowała, że zostanie poprawiona 
nawierzchnia  drewnianego  mostu  na  drodze  powiatowej  w  Posadzie  Zarszyńskiej.  Dodała,  że 
obecnie trwa projektowanie do przebudowy drugiego mostu w Posadzie Zarszyńskiej na betonowy. 
Ponadto Radna dodał, iż  w niedługim okresie czasu, tj. we wrześniu br.  zostanie wykonana nowa 
nawierzchnia  drogi  powiatowej  relacji  Długie-Bażanówka   oraz  drogi  powiatowej  w  obrębie 
Sołectwa Pastwiska. 

- Pan Eugeniusz Mazur Kierownik Referatu Inwestycji  poinformował o :
-  możliwościach  poprawy  stanu  nawierzchni  drogi  gminnej  na  „Chmurówkach”  w  Posadzie 
Jaćmierskiej zniszczonej podczas budowy sieci kanalizacyjnej;
- o działaniach  podejmowanych w  celu wykonania zjazdu z drogi gminnej  w rejonie  b. Kółka 
Rolniczego w Odrzechowej;
-  o  możliwościach  budowy  sieci  kanalizacyjnej  i  wodociągowej  do  zabudowań  byłej  RSP
”Jutrzenka” w Jaćmierzu mówiąc,  iż jest  już wykonany wstępny  projekt tej  inwestycji,  zaś na 
przygotowanie  dokumentacji  budowlanej  potrzebna  będzie  kwota  ok.  30  tys  zł.  Następnie 
Kierownik  dodał,  że  wstępne  wyliczenia  kosztów  budowy  wnioskowanej  sieci  wodociągowej 
opiewają  na kwotę 100 tys. zł, a  kanalizacyjnej 200 tys. zł:
-  w  sprawie  rewitalizowanych  działek  na  terenie  Zarszyna  Kierownik  Mazur  odpowiedział,
że w dniu 31 sierpnia br.  odbędzie się  odbiór inwestycji  od wykonawcy w tym inwestycji  na 
działce z wybudowaną  fontanną;
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- poinformował o możliwościach wybudowania parkingu obok Szkoły Podstawowej i Gimnazjum 
w  Długiem;
-  poinformował  o  problemie   nieczynnej  starej  sieci  melioracyjnej  przy  szkole  Podstawowej
i Gimnazjum w Długiem, stwierdzonej podczas budowy boiska sportowego „Orlik” przy tej Szkole. 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej udzielił odpowiedzi :
- Radnemu Wojciechowi Niemcowi mówiąc,  iż w ostatnim okresie czasu z Urzędu Gminy odeszło 
trzech pracowników. W ich miejsce nikogo nie zatrudniono,a praca ta została rozdzielona w ramach 
dodatkowych obowiązków. W  związku z tym, że dział oświata jest działem  bardzo ważnym 
i  zadań  z  tego  zakresu  nie  można  rozdzielać  na  kilka  stanowisk,  nie  było  już   możliwości 
organizacyjnych przekazania tych dodatkowych obowiązków innym pracownikom Urzędu. Podjęta 
została  decyzja,  że  na  czas  trwania  urlopu  macierzyńskiego  zastępstwo   na  samodzielnym 
stanowisku d/s oświaty pełnić będzie jedna osoba;
-  w  sprawie  bezpłatnego  przejęcia  budynku  nieczynnej  stacji  kolejowej  w  Zarszynie  Wójt 
odpowiedział, że w tym temacie należy jeszcze dobrze  się  zastanowić. Budynek jest zabytkowy, 
wymaga kapitalnego  remontu,  zamieszkują tam dwie rodziny lokatorów. Ponadto po przejęciu 
tego budynku obowiązkowo musi  zostać urządzona i zachowana poczekalnia dla podróżnych, co 
może być dodatkowym  obciążeniem finansowym jak i utrudnieniem np. poprzez jej zamykanie, 
otwieranie  ,  sprzątanie  itp.   Natomiast   ważnym  jest,   ażeby  odkupić  od  PKP działkę  przed 
budynkiem od strony przystanku PKS do celów manewrowych autobusów; 
-  odnośnie  planu  utworzenia  przedszkola  w Posadzie  Zarszynie  Wójt  wyjaśnił,  że  względu  na 
trudności finansowe  inwestora sytuacja ta przeciąga się. Niemniej jednak na terenie gminy jest 
szansa  powstania  niepublicznego   przedszkola  w  Nowosielcach   prowadzonego   przez 
Stowarzyszenie Pomoc Rodzinie  im. Św. Ks. Zygmunta Gorazdowskiego – Krąg w Nowosielcach. 
Przedszkole to  będzie mieścić  się   w budynku „małej”  szkoły.  Obecnie trwa przygotowywanie 
dokumentacji niezbędnej dla  przekazania budynku i działki na rzecz Stowarzyszenia. 
W projekcie  przyszłorocznego  budżetu  gminy zostaną zaplanowane  środki na  dotację  dla tego 
przedszkola; 
- Wójt wyjaśnił  także,  iż  w roku bieżącym nie będzie już  żadnych dodatkowych środków na 
remont dróg pochodzących z MSW w ramach promes na usuwanie skutków powodzi,
-  Sołtysowi   Posady  Jaćmierskiej  Wójt  wyjaśnił,  że  aby  przystąpić  do  budowy  oświetlenia 
drogowego  na  wstępie  wymagane  jest  opracowanie  dokumentacji  technicznej  ,  a  obecnie  
w budżecie gminy brak jest jakichkolwiek środków na ten cel. 

Ad. 19.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni  
zrealizowany.  Ogłosił  dwudziestą  drugą   sesję  Rady  Gminy  Zarszyn  w  bieżącej  kadencji  
2010-2014  za zamkniętą. 

Protokołowała:    Przewodniczący
Irena Kasza Rady Gminy Zarszyn

mgr Janusz Konieczny


